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ROMÂNIA 
JUDEłUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 
 

 
PROCES – VERBAL  

încheiat cu ocazia şedin Ńei ordinare a Consiliului Local al Municipiului Hun edoara 
din  data de 20.11.2008 

 
 
 

   Conducerea şedinŃei este exercitată de d-nul consilier local DEMETER ILIE 
care a fost ales preşedinte de şedinŃă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara nr.207/2008 adoptată prin votul deschis al majorităŃii consilierilor locali în 
funcŃie. Durata mandatului preşedintelui de şedinŃă este de 2 luni. 

 
D-nul Demeter Ilie :  

             „Dăm citire rugăciunii „Tat ăl Nostru”  
 Domnilor consilieri, 
 Declar deschisă şedinŃa de astăzi a Consiliului local al municipiului 

Hunedoara, anunŃându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat prezenŃa până la 
această oră un număr de 18 consilieri. Lipsesc: Bejinariu Valeriu, Chiş Şerban Ana Aurelia, 
Solomon Cristian. 

Vă informez că la şedinŃa de astăzi participă de drept:  dl. primar Ovidiu 
Marius Hada, dl. viceprimar Dan Nicolae Robert şi d-nul secretar Aurel RaŃă-Bugnariu. 

 
Ca invitaŃi participă directori, şefi de servicii şi birouri din cadrul Primăriei 

Municipiului Hunedoara. 
 
În continuare se dă cuvântul d-nului secretar Aurel RaŃă-Bugnariu pentru a 

prezenta stadiul legalităŃii hotărârilor adoptate în şedinŃa din data de  30.10.2008. 
 
Dl. Secretar Aurel Ra Ńă-Bugnariu:  
„InstituŃia Prefectului judeŃului Hunedoara, nu a avut obiecŃii, până la data 

prezentei şedinŃe, cu privire la legalitatea hotărârilor adoptate în şedinŃa Consiliului Local 
din data de 30.10.2008. 

 
Procesul verbal a şedinŃei anterioare care a fost pus în timp util la dispoziŃia 

consilierilor, a fost semnat de către secretar precum şi de către preşedintele şedinŃei 
anterioare, se supune aprobării Consiliului local.” 

Procesul verbal se aprobă în unanimitate, cu 18 voturi pentru. 

Domnul  primar prezintă ordinea de zi şi propune modificarea acesteia 
după cum urmează:  
-  introducerea după punctul 15 al ordinei de zi a proiectului de hotărâre privind aprobarea 
Studiului de Fezabilitate şi a indicatorilor tehnico – economici pentru “Servicii de e-
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administraŃie în sprijinul cetăŃenilor şi mediului de afaceri” în vederea realizării şi depunerii   
proiectului “Servicii de e-administraŃie în sprijinul cetăŃenilor şi mediului de afaceri” în 
cadrul Programului  OperaŃional Sectorial „Creşterea CompetitivităŃii Economice” 2007-
2013, precum şi a cheltuielilor legate de proiect. 

 
Ordinea de zi se renumerotează în mod corespunzător. 
Se supune la vot ordinea de zi MODIFICATĂ, care se aprobă cu 18 voturi 

pentru. 
Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii consili eri 

care au un interes patrimonial, fie personal, fie p rin so Ń, so Ńie, afin sau rude pân ă la 
gradul IV inclusiv, în problemele supuse dezbateril or Consiliului local, s ă anun Ńe 
înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, pen tru a se consemna în procesul 
verbal. 

 
Vă aducem la cunoştinŃă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local cu 

încălcarea dispoziŃiilor art.46 alin.(1) din Legea administraŃiei publice locale nr.215/2001, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare, sunt nule de drept. 
 

La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 
consilierilor în func Ńie).  

 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nului Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerŃ. 
- d-nului Bejinariu Valeriu care prezintă raportul comisiei de urbanism. 
- d-nului Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură 

 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

Dl. Schiau Nicolae:  

„Doresc să fac câteva precizări referitoare la nota de fundamentare şi raport. 
La art.9, capitolul „Asigurări şi asistenŃă socială”, doresc să întreb de ce este nevoie ca 
acum, cu o lună şi 10 zile înainte de sfârşitul anului, să suplimentăm cu 2,4 miliarde lei 
vechi aceste cheltuieli ? Este un salt foarte mare pentru ultima lună din an. La art.10, 
capitolul „LocuinŃe”, se vehiculează de asemenea sume foarte mari. Solicit o explicaŃie şi la 
art.12, capitolul „Transporturi” deoarece luna trecută am aprobat suplimentarea cu 23,4 
miliarde lei vechi şi acum se reduce cu 3,6 miliarde lei.” 

 

D-na Căpîlnă Daniela  – şef Birou contabilitate: 

„Referitor la capitolul de asistenŃă socială, a fost necesară suplimentarea 
sumelor datorită cheltuielilor cu ajutoarele sociale, centrele sociale, cheltuieli cu proiectul 
pentru centrul multifuncŃional pentru persoane vârstnice. Sunt cheltuielile curente care se 
fac în mod obişnuit. Aceeaşi problemă este şi la capitolul locuinŃe. După cum se vede nici 
cheltuielile de personal pentru luna decembrie nu sunt acoperite. 
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S-a renunŃat anul acesta la reparaŃia capitală de la PiaŃa Obor, la amenajare 
alei cimitir. 

Referitor la capitolul de transporturi, s-a renunŃat la reparaŃii trotuare, la unele 
lucrări pe str. Lătureni, CarpaŃi. De fapt nu s-a renunŃat la aceste lucrări, s-au redus doar 
sumele, lucrările vor fi reluate anul viitor.” 

În sală a venit dl. Solomon Cristian, sunt prezenŃi 19 consilieri. 

Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu.  
Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-15 – se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Hotărârea nr.232/2008 se aprobă cu 19 voturi pentru. 

 
La punctul 2 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor în func Ńie).  
- d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerŃ. 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 

pe ansamblu.  
Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-4 – se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Hotărârea nr.233/2008 se aprobă cu 19 voturi pentru. 

 
La punctul 3 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor prezen Ńi).  
-     d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nului Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

Dl. Bobou Ńanu Dan:  

„Sunt necesare nişte precizări la acest proiect de hotărâre. Să se 
consemneze motivul pentru care se solicită înfiinŃarea muzeului cu personalitate juridică şi 
ce se va întâmpla cu subordonarea castelului faŃă de Consiliul local. Să ni se prezinte 
posturile care se vor înfiinŃa – şefi de secŃie, ş.a.m.d., care va fi nivelul cheltuielilor cu 
aceste posturi, cu salariile, dacă pot fi acoperite din resurse proprii sau facem o 
personalitate juridică la castel şi de fapt tot Consiliul local va veni cu suplimentări la buget 
pentru reparaŃii, dotări la castel.” 

Dl. Ceri şer Nicolae  – director Muzeul „Castelul Corvinilor”: 

„Stimate doamne, stimaŃi domni consilieri, prin bunăvoinŃa dvs. luna trecută s-
a dat girul Hotărârii Consiliului Local nr.196 pentru înfiinŃarea muzeului.  Era un act 
procedurat necesar pentru acreditarea şi funcŃionarea muzeului. LegislaŃia în domeniu, în 
sfârşit, a intrat pe un făgaş bun şi am prezentat DirecŃiei monumentelor istorice hotărârea 
dvs., prin care se înfiinŃa muzeul fără personalitate juridică. Conform Legii nr.311 muzeele 
se înfiinŃează cu personalitate juridică, doar muzeele mici se înfiinŃează fără personalitate 
juridică. Noi avem o activitate bogată,  pe planul cercetării ştiinŃifice, al achiziŃiilor, al 
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colecŃiilor, deci avem nevoie de personalitate juridică, aceasta fiindu-ne necesară şi pentru 
autorizarea de săpături. Astfel noi pierdem bani dacă nu putem obŃine autorizarea pentru 
săpături, toate construcŃiile care se fac în Hunedoara în zona castelului trebuie să aiba aviz 
de specialitate, o descărcare de sarcini. Se face o mare săpătură la uzina de apă pe care 
noi putem să o ratăm, e vorba de  500.000 lei, dacă nu primim personalitate juridică, nu 
putem face săpătura, şi o va face muzeul din Deva. 

Referitor la nivelul veniturilor, anul acesta, veniturile noastre sunt de 500.000 
lei, care acoperă 100% nivelul cheltuielilor cu personalul, curent, telefon, încălzire, etc. 
Anul acesta din nivelul încasărilor va mai rămâne cca. 1 miliarde de lei vechi, un surplus. 
Din acesta s-au făcut lucrări de restaurare. Chiar şi cu un surplus de personal, ne putem 
descurca cu veniturile proprii. 

Partea de reparaŃii capitale nici vorbă să fie acoperite din venituri proprii, 
pentru că acolo e vorba de milioane de euro. 

Un alt motiv pentru obŃinerea personalităŃii juridice ar fi posibilitatea încheierii 
unor parteneriate, pentru obŃinerea de fonduri. 

Vom face o previziune pentru anul viitor. Personalitatea juridică a muzeului 
nu înseamnă ieşirea de sub tutela Consiliului local. Toate muzeele şi serviciile publice au o 
subordonare faŃă de o autoritate centrală sau locală.” 

Dl. Cazan Florin : 

„Nu este normal ca închirierea sau concesionarea să fie atributul muzeului ci 
al Consiliului local. La art.14 scrie ca este atributul Consiliului de administraŃie al muzeului.” 

Dl. Aurel Ra Ńă Bugnariu : 

„E vorba de iniŃiere, deoarece patrimoniul muzeului rămâne în domeniul 
public al municipiului Hunedoara. Procedura concesionării sau închirierii este în sarcina 
Consiliului local.” 

D-na Szilagy Ana Maria : 

„Din veniturile proprii se platesc salariile? Eu aşa înŃeleg. Către Consiliul local 
se întorc ceva sume? CâŃi angajaŃi aveŃi acum la castel? ToŃi lucrează? Am înŃeles că au 
fost daŃi afară oameni de acolo.” 

Dl. Ceri şer Nicolae : 

„E vorba de cheltuieli curente cu salarii, întreŃinere, încălzire, achiziŃii de 
obiecte de patrimoniu, organizare de expoziŃii, etc. Avem 24 de angajaŃi. A fost concediată 
o supraveghetoare pentru absenŃe nemotivate.” 

Dl. Aurel Ra Ńă-Bugnariu : 

„Acolo nu sunt funcŃionari publici, sunt angajaŃi conform Codului muncii.”  

Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-6 se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Hotărârea nr.234/2008 se aprobă cu 19 voturi pentru. 

 
La punctul 4 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul a 2/3 din 

num ărul consilierilor în func Ńie)  
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                -     d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nului Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 
pe ansamblu.  

Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-3 – se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Hotărârea nr.235/2008 se aprobă cu 19 voturi pentru. 
 
La punctul 5 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor în func Ńie).  
                 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 
pe ansamblu.  

Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-3 – se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Hotărârea nr.236/2008 se aprobă cu 19 voturi pentru. 

 
La punctul 6 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor în func Ńie).  
                  -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

D-na Farca ş Bianca : 

„Propun pentru viitor, ca o sugestie, pentru premiere să fie trecut un copil cu 
un singur premiu, să nu fie enumerat de mai multe ori. Dacă este premiat la mai multe 
materii, să fie valoarea premiului mai mare. Astfel, vom putea premia mai mulŃi copii.” 

Dl. Hada Ovidiu Marius : 

„Trebuia ca fiecare premiu să fie diferenŃiat pe materii, astfel încât să nu 
existe confuzii. Sunt copii care primesc premii la mai multe materii.” 

Dl. Aurel Ra Ńă-Bugnariu : 

„Probabil din cauza grabei, poziŃia 201 şi 202 din anexa 2 se repetă. Se va 
scoate poziŃia 202 şi se va renumerota. E vorba de aceeaşi persoană, acelaşi premiu, 
aceeaşi disciplină.” 

Dl. Bobou Ńanu Dan : 

„Observ că se premiază şi participarea.” 

Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
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Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-3 – se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Hotărârea nr.237/2008 se aprobă cu 19 voturi pentru. 
 
La punctul 7 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor în func Ńie ).  
                  -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 

 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 
pe ansamblu.  

Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-2 – se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Hotărârea nr.238/2008 se aprobă cu 19 voturi pentru. 
 
La punctul 8 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor în func Ńie ).  
                  -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nului Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 
pe ansamblu.  

Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-3 – se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Hotărârea nr.239/2008 se aprobă cu 19 voturi pentru. 
 
La punctul 9 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor prezen Ńi).  
                  -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nului Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 
pe ansamblu.  

Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-2 – se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Hotărârea nr.240/2008 se aprobă cu 19 voturi pentru. 
 
La punctul 10 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor prezen Ńi ).  
                  -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
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- d-nului Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 
 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

Dl. Schiau Nicolae : 

„Solicit explicaŃii la modul de calcul al alocaŃiei. În Legea nr.17 precum şi în 
raport se specifică faptul că pentru costul mediu al alocaŃiei, conform art.25, alin.3, nu se 
ia în calcul plata salariilor, plata medicamentelor.  

Dacă scădem cheltuielile de personal plus medicamentele, rezultă  o sumă 
de 162.656 lei. Nu ştiu de unde aŃi ajuns la suma de 184.639 lei?” 

D-na Brebeni Ńă Genica : 

„Această sumă am obŃinut-o din contabilitate în urma cumulării listelor cu 
facturi neachitate la data de 7 octombrie. Lista facturilor neachitate am trecut-o în raport, 
în anexa 2 la raport.” 

Dl. Schiau Nicolae : 

„Trebuia să vă referiŃi strict la aceste facturi neachitate. Trebuia să prindeŃi la 
cheltuieli facturile neachitate. Nu rezultă din calculul prezentat suma aceasta de 184.639 
lei. Calculul nu este bun.” 

Dl. Demeter Ilie : 

„Aceste explicaŃii se puteau solicita în comisiile de specialitate. Acolo trebuiau 
făcute toate precizările.” 

Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-2 – se aprobă cu 18 voturi pentru, o abŃinere : Schiau Nicolae. 
Hotărârea nr.241/2008 se aprobă cu 18 voturi pentru, o abŃinere : Schiau 

Nicolae. 
 
La punctul 11 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul a 2/3 din 

num ărul consilierilor în func Ńie)  
                  -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 
pe ansamblu.  

Titlul hotărârii se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Art.1-2 – se aprobă cu 19 voturi pentru. 
Hotărârea nr.242/2008 se aprobă cu 19 voturi pentru. 
 
În continuare se supune la vot solicitarea d-lui Leu Mihai de a părăsi sala de 

şedinŃe – se aprobă în unanimitate. 
 
La punctul 12 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor prezen Ńi ).  
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                 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nului Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerŃ. 

 

Având în vedere faptul că art. 1 din cadrul proiectului de hotărâre are caracter 
individual (cu privire la persoane) votul va fi secret.  

Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea voturilor şi încheierea 
procesului-verbal de către comisia de validare. 

Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă cu 18 voturi pentru. 
Art.1-2 – se aprobă cu 18 voturi pentru. 
Hotărârea nr.243/2008 se aprobă cu 18 voturi pentru. 
 
La punctul 13 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul a 2/3 din 

num ărul consilierilor în func Ńie)  
                 -     d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nului Bejinariu Valeriu care prezintă raportul comisiei de urbanism. 

 
În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

Dl. Schiau Nicolae : 

„Pe ce criterii se prezintă în faŃa Consiliului local aceste societăŃi comerciale 
sau persoane fizice care solicită terenuri suplimentare în vederea concesionării sau 
cumpărării, faŃă de terenurile care le-au avut la dispoziŃie atunci când au demarat 
construcŃiile? Au mai fost două solicitări pentru persoane fizice care au solicitat astfel de 
suplimentări şi au fost respinse, neajungând solicitările lor în faŃa consiliului local. Nu cred 
ca e vorba de o eroare de măsurare. Tratăm anumite persoane separat sau tratăm pe toŃi 
la fel?” 

Dl. Dragot ă Iosif : 

„S.C. Oriana a avut iniŃial concesionată o suprafaŃă de160 mp pentru 
construcŃie parter. Terenul s-a translatat pentru parcelare iar proiectantul când a făcut 
ridicarea topo a constatat o eroare. La cealaltă societate s-a constatat că s-a întins 
construcŃia cu treptele pe trotuar. Anterior, pentru acele trepte nu s-a solicitat cumpărarea. 
E vorba de o diferenŃă mică.” 

Dl. Schiau Nicolae : 

„Aceste trepte trebuiau luate în calcul la proiectul iniŃial şi nu acum. De ce se 
aduc anumite cazuri în consiliul local şi altele nu? De ce aceste separatisme?” 

Dl. Cazan Florin : 

„Noi aici aprobăm identificarea unor terenuri. Pentru concesionarea sau 
vânzarea acestor terenuri va urma un alt proiect de hotărâre. Consider că solicitarea făcută 
nu face obiectul acestei hotărâri.” 
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Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă cu 18 voturi pentru. 
Art.1-4 – se aprobă cu 18 voturi pentru. 
Hotărârea nr.244/2008 se aprobă cu 18 voturi pentru. 
 
La punctul 14 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul a 2/3 din 

num ărul consilierilor în func Ńie)  
                  -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nului Bejinariu Valeriu care prezintă raportul comisiei de urbanism. 
- d-nului Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerŃ. 

 
În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

Dl. Gyorfi Jeno : 

„În cadrul comisiei, am reanalizat propunerile şi am stabilit următoarele: la 
art.1, punctele a şi b – nefavorabil iar la punctul c am votat favorabil cu amendamentul 
referitor la sumă: 25 euro/mp în loc de 18 euro.” 

Dl. Aurel Ra Ńă-Bugnariu : 

„Fac o precizare – unde e vorba de curŃi care aparŃin oamenilor, există 2 
posibilităŃi: putem vinde şi obŃinem bani la bugetul local ori ei ne acŃionează în instanŃă şi 
atunci le dăm gratis şi suportăm şi cheltuieli de judecată.” 

Dl. Gyorfi Jeno : 

„Pe str. Plopilor la nr.4 nu mai este deloc teren.” 

D-na Fărcaş Bianca : 

„Am fost personal la faŃa locului, aici scrie că se dau suplimentar faŃă de cei 
100 mp atribuiŃi. Însă acum dânsul cere alŃi 235 mp. MergeŃi şi dvs. şi verificaŃi unde sunt 
cei 235 mp?” 

Dl. Aurel Ra Ńă-Bugnariu : 

„Prin acele decizii când se parcelau locurile se atribuiau doar 100 mp. łăruşii 
se băteau aşa cum se băteau, sunt multe situaŃii în Hunedoara unde proprietarii au mulŃi 
mp în plus, chiar cu 600 mp mai mult. Prin Ordinul Prefectului, conform Legii nr.18, art.36, 
nu li se pot da decât 100 mp celor care au decizii de atribuire iar restul îl folosesc oricum. 
Există cele două posibilităŃi care le-am expus deja. Avem câteva cazuri care au fost 
admise pe instanŃă.” 

Dl. Bobou Ńanu Dan : 

„Sunt foarte mari diferenŃele de teren.” 

Dl. Aurel Ra Ńă-Bugnariu:  

„În foaia de avere se specifică suprafaŃa, există extras C.F.” 

Dl. Bobou Ńanu Dan : 

„La fam. Tudoran scrie ca solicită teren aferent spaŃiului comercial.” 
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Dl. Schiau Nicolae : 

„În Nota de fundamentare se spune că e teren aferent curŃii, grădinii şi 
spaŃiului comercial? Ce legătură are spaŃiul comercial cu terenul pentru casă? Cred că se 
încearcă să se forŃeze nota.” 

Dl. Gyorfi Jeno : 

„În comisie propunem ca acest teren aferent spaŃiului comercial să se vândă 
cu 100 euro/mp” 

D-na Fărcaş Bianca : 

„Pentru astfel de terenuri propun să se facă o identificare la faŃa locului. În 
situaŃia în discuŃie, nu e vorba de un spaŃiu comercial, ci de un spaŃiu de locuit. A existat un 
spaŃiu comercial dar la nr. 2 şi nu la nr.4. Solicit ca pe viitor aceste spaŃii să fie mai corect 
identificate.” 

Dl. Demeter Ilie : 

„Aceste delimitări şi identificări le face expertul topografic iar spaŃiul acela 
poate fi azi o cameră şi mâine un spaŃiu comercial.” 

Dl. Gyorfi Jeno:  

„Propun să o amânăm pentru studiere iar serviciul de urbanism să facă 
fotografii şi să se clarifice, iar pentru şedinŃa următoare să o discutăm.” 

Se supune la vot amendamentul privind amânarea proiectului de hotărâre – 
se aprobă cu 15 voturi pentru, 3 abŃineri: Szilagy Ana Maria, BobouŃanu Dan, Fărcaş 
Bianca. 

Dl. Bobou Ńanu Dan : 

„Am avut un amendament. Noi nu suntem de acord cu vânzarea, putem vota 
împotriva vânzării. Una e amânarea şi alta este votul împotriva vânzării.” 

Dl. Demeter Ilie : 

„Conform regulamentului, amendamentele se supun la vot în ordinea 
propunerilor. Asta este regula. E vorba de o amânare pentru clarificare.” 

 

La punctul 15 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 
consilierilor în func Ńie).  

 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-nului Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerŃ. 
- d-nului Bejinariu Valeriu care prezintă raportul comisiei de urbanism. 

 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 
pe ansamblu.  

Titlul hotărârii se aprobă cu 18 voturi pentru. 
Art.1-2 – se aprobă cu 18 voturi pentru. 
Hotărârea nr.245/2008 se aprobă cu 18 voturi pentru. 
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La punctul 16 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 
consilierilor în func Ńie).  

 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nului Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

Dl. Schiau Nicolae : 

„Cine a întocmit studiul de fezabilitate? Acest studiu nu ne-a fost prezentat în 
cadrul comisiei. Pentru activităŃi legate de îmbunătăŃirea site-ului, arhivare electronică, 
achiziŃionare portal web, bază de date, semnătură electronica – eu consider că suma 
este foarte mare – 58 miliarde lei vechi. AtenŃie foarte mare, pentru că aceşti bani vor fi 
primiŃi de la U.E. în regim de decontare, deci vor fi asiguraŃi din bugetul local şi apoi pe 
cheltuieli eligibile. În medie este vorba de aproximativ 2,5 miliarde lei pe lună pentru 24 
luni. Dacă extragem T.V.A din suma totală, rămâne 931.077 lei vechi plus 2% contribuŃia 
noastră, rezultă 10 miliarde lei vechi din bugetul propriu, plus cheltuielile neeligibile.  

Nu ştiu dacă acum şi în situaŃia în care nu sunt bani, acest lucru reprezintă o 
prioritate pentru Hunedoara. Primăria are un site care e conceput de personalul 
Primăriei, şi consider că arată destul de bine. Nu spun să nu se facă, dar nu la astfel de 
sume enorme.” 

Dl. Horvath Zoltan : 

„Eu susŃin acest proiect. Este vorba de un sistem bidirecŃional, care va 
răspunde la solicitările clienŃilor care îl accesează. Va exista o interfaŃă pentru serviciile 
Primăriei. În aceste costuri intră şi echipamentele şi softul. Participarea Primăriei e de 
2% la această investiŃie, eu zic că merită să accesăm acest proiect pentru că 98% din 
valoare vine de la Uniunea Europeană. T.V.A. este recuperabil.” 

Dl. Demeter Ilie : 

„Noi Primăria vom contribui pe 2 ani de zile cu 983 milioane lei pe lună, nu 
sunt 2 miliarde.” 

Dl. Schiau Nicolae:  

„Cifra prezentată de mine este calculată cu T.V.A. Până recuperăm acest 
T.V.A. el trebuie plătit pe 2 ani din bugetul nostru. Proiectul se adresează la un segment 
de 20% din populaŃie, doar pentru cei care accesează internetul.” 

Dl. Dan Nicolae Robert:  

„Da, ne adresăm unui segment de 20% din populaŃie, cu 2 % contribuŃia 
noastră, e vorba de bani care vin de la  Uniunea Europeană.” 

Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu.  
Titlul hotărârii se aprobă cu 17 voturi pentru, un vot împotrivă : Schiau 

Nicolae. 
Art.1-6 – se aprobă cu 17 voturi pentru, un vot împotrivă : Schiau Nicolae. 
Hotărârea nr.246/2008 se aprobă cu 17 voturi pentru, un vot împotrivă : 

Schiau Nicolae. 
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La punctul 17 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor prezen Ńi).  
 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d d-nului Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 

pe ansamblu.  
Titlul hotărârii se aprobă cu 18 voturi pentru. 
Art.1-2 – se aprobă cu 18 voturi pentru. 
Hotărârea nr.247/2008 se aprobă cu 18 voturi pentru. 

 
                     Punctul 18- DIVERSE 
 

Dl. Bobou Ńanu Dan : 

„Vă aduc la cunoştinŃă că va avea loc o monitorizare a presei pe plan local, 
care cuprinde 20 consilii locale, printre care este inclus şi Consiliul local Hunedoara. Este 
foarte important pentru transparenŃa lucrărilor şedinŃelor.  

Ca să nu se repete situaŃiile confuze de la votare, pentru că azi noi care am 
vrut să votăm împotriva vânzării am dat impresia că am fost de acord sau ne abŃinem. Rog 
pe cei care vor pregăti şedinŃele să fie foarte atenŃi la ceea ce se cere. Rog pe dl. secretar 
să ne explice acolo unde suntem într-o oarecare confuzie, pentru că suntem mulŃi consilieri 
noi, nu avem experienŃă. 

Doresc să se consemneze în procesul verbal punctul meu de vedere, azi 
probabil că dvs. aŃi tras o anumită concluzie. Eu ca şi grupul PSD am încercat să fac o altă 
demonstraŃie, că sunt împotriva vânzării acelor terenuri. Cel care citeşte procesul verbal al 
şedinŃei, trage alte concluzii. Se specifică în procesul verbal că se vor face clarificări 
ulterioare? 

Rog să fim ajutaŃi atunci când suntem în confuzie şi să se specifice foarte clar 
ceea ce se supune la vot.” 

Dl. Dan Nicolae Robert : 

„Dl. Secretar a specificat foarte clar că supune la vot amânarea proiectului de 
hotărâre.” 

Dl. Aurel Ra Ńă-Bugnariu : 

„S-a propus amânarea proiectului pentru o altă şedinŃă când va fi inclus pe 
ordinea de zi. Tot atunci vă veŃi putea exprima votul referitor la aceste vânzări. AbŃinerile 
se contabilizează la voturi împotrivă.” 

D-na Fărcaş Bianca : 

„Am o obiecŃie, foarte multe persoane accesează site-ul Primăriei, sunt mulŃi 
tineri şi pensionari. Toate hotărârile şi luările de cuvânt sunt cunoscute în oraş. 
Compartimentul informatică să facă o corecŃie deoarece pe google nu găseşti Primăria 
Hunedoara, este ceva absurd. 
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Este foarte bine-venită această hotărâre referitor la informatizare, aş fi dorit 
să avem aceste proiecte sub formă electronică deoarece noi acumulăm foarte multe hârtii 
şi sincer am foarte multe bibliorafturi cu ele, nu ştiu unde să le depozitez.” 

D-ra Szilagy Ana Maria : 

„Este campanie electorală şi ar trebui să o lăsăm deoparte, pentru că sunt 
probleme serioase ale locuitorilor Hunedoara. Azilul de bătrâni are 35 de paturi. Putem 
mări nr. de paturi sau facem altă locaŃie?” 

Dl. Hada Ovidiu Marius : 

„În locaŃia actuală este imposibil de mărit numărul de locuri. Se va face o altă 
locaŃie.” 

D-na Brebeni Ńă Genica : 

„Este vorba despre noul centru multifuncŃional de la Unitatea Militară, se vor 
înfiinŃa 55 de locuri.” 

Dl. Hada Ovidiu Marius : 

„Mă bucur că a trecut hotărârea cu internetul, şi că aŃi văzut necesitatea lui. E 
vorba de 25.000 de euro din fonduri din altă parte. În luna decembrie voi fi 17 zile plecat în 
concediu de odihnă.” 

D-nul Demeter Ilie:  
„Întrucât am epuizat punctele înscrise pe ordinea de zi, declar închisă şedinŃa 

de azi a consiliului local." 
 
 
 
PREŞEDINTE,                  SECRETAR,                  ÎNTOCMIT,   
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R O M Â N I A 
JUDEłUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 
 
 

MINUTA 
şedinŃei ordinare a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara  

din  data de 20.11.2008 
 
 
 

Punctul 1 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre pentru rectificarea bugetului  local al  
municipiului Hunedoara, pe anul 2008. 

Hotărârea nr.232/2008  se aprobă cu 19 voturi „pentru”. 

Punctul 2 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre pentru  aprobarea  rectificării 
bugetului de venituri şi cheltuieli  al Serviciului public administraŃia pieŃelor, târgurilor şi oboarelor 
din municipiul Hunedoara, pe anul 2008. 

Hotărârea nr.233/2008  se aprobă cu 19 voturi „pentru”. 
 
Punctul 3 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.196/2008 privind aprobarea înfiinŃării 
Muzeului „Castelul Corvinilor”, precum şi aprobarea structurii organizatorice (organigrama), 
a numărului de personal, a statelor de funcŃii  şi a Regulamentului de organizare şi 
funcŃionare al muzeului. 

Hotărârea nr.234/2008  se aprobă cu 19 voturi „pentru”. 
 
Punctul 4 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind stabilirea ordinii de prioritate 

în soluŃionarea cererilor de locuinŃe şi în repartizarea locuinŃelor cu chirie din fondul locativ de stat 
în anul 2009. 

Hotărârea nr.235/2008 se aprobă 19 voturi „pentru”. 
 
Punctul 5 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea alocării, din 

bugetul local, a sumei de 50.000 lei în vederea organizării sărbătorilor de iarnă. 
Hotărârea nr.236/2008 se aprobă 19 voturi „pentru”. 
 
Punctul 6 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind  aprobarea alocării 

sumei de până la 18.000 lei, din bugetul local, pentru premierea elevilor cu rezultate 
deosebite în anul şcolar 2007 – 2008, la olimpiadele/concursurile şcolare pe specialităŃi. 

Hotărârea nr.237/2008 se aprob ă cu 19 voturi „pentru”.  
 
Punctul 7 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre  privind acordarea de  înlesniri  

la plata impozitului pe clădiri pentru persoanele care au efectuat 15 donări de sânge  
consecutive în ultimele 60 de luni. 

Hotărârea nr.238/2008 se aprob ă cu 19 voturi „pentru”. 
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Punctul 8 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea fondului 
anual alocat  din bugetul local al municipiului Hunedoara pentru finanŃarea proiectelor de 
interes public  precum şi a  Programului local pentru finanŃarea nerambursabilă a 
activităŃilor non profit  de interes general pe anul 2009.  

Hotărârea nr.239/2008 se aprob ă cu 19 voturi „pentru”. 
 
Punctul 9 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea întocmirii unui 

studiu de fezabilitate şi a documentaŃiei necesare pentru obiectivul de investiŃie “Campus  pentru 
învăŃământul profesional şi tehnic Colegiul Tehnic Matei Corvin”  în vederea depunerii proiectului 
“Campus  pentru învăŃământul profesional şi tehnic Colegiul Tehnic Matei Corvin” în cadrul 
Programului OperaŃional Regional. 

Hotărârea nr.240/2008 se aprob ă cu 19 voturi „pentru”. 
 
Punctul 10 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului 

costului mediu lunar de întreŃinere, datorat de beneficiarii şi/sau de susŃinătorii legali ai acestora 
pentru serviciile furnizate  de Căminul pentru Persoane Vârstnice din  municipiul Hunedoara. 

Hotărârea nr.241/2008 se aprob ă cu 18 voturi „pentru”, o ab Ńinere: 
Schiau Nicolae.  

 
Punctul 11 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind repartizarea unei locuinŃe 

convenabile situată în municipiul Hunedoara  
Hotărârea nr.242/2008 se aprob ă cu 19 voturi „pentru”.  

Punctul 12 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.203/2007 privind aprobarea trecerii din 
domeniul public al municipiului Hunedoara în domeniul privat al municipiului Hunedoara a  
unor spaŃii  situate în incinta fostei Policlinici cu Plată, str. Nicolae Bălcescu, nr.1, precum 
şi vânzarea acestor spaŃii prin licitaŃie publică, cu modificările şi completările ulterioare. 

Hotărârea nr.243/2008 se aprob ă cu 18 voturi „pentru” (art.1- vot secret).  
 
Punctul 13 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea identificării 

unor terenuri situate în intravilanul municipiului Hunedoara, precum şi aprobarea 
înregistrării acestora în Cartea Funciară, din proprietatea Statului Român în proprietatea 
privată a municipiului Hunedoara. 

Hotărârea nr.244/2008 se aprob ă cu 18 voturi „pentru” 
 
Punctul 14 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării prin 

licitaŃie publică a unor terenuri situate în municipiul Hunedoara – se amână (15 voturi pentru, 3 
abŃineri: Szilagy Ana Maria, BobouŃanu Dan, Fărcaş Bianca). 

 
Punctul 15 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea planului 

urbanistic de detaliu HAN TURISTIC, situat în municipiul Hunedoara, intersecŃie str. 9 Mai 
– str. mr. p. m. Stângă Ioan Mircea nr. 24. 

Hotărârea nr.245/2008 se aprob ă cu 18 voturi „pentru” 
 
Punctul 16 al ordinii de zi - proiectului de hotărâre privind aprobarea Studiului 

de Fezabilitate şi a indicatorilor tehnico – economici pentru “Servicii de e-administraŃie în 
sprijinul cetăŃenilor şi mediului de afaceri” în vederea realizării şi depunerii   proiectului 
“Servicii de e-administraŃie în sprijinul cetăŃenilor şi mediului de afaceri” în cadrul 
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Programului  OperaŃional Sectorial „Creşterea CompetitivităŃii Economice” 2007-2013, 
precum şi a cheltuielilor legate de proiect. 

Hotărârea nr.246/2008  se aprobă cu 17 voturi „pentru” şi 1 vot „împotrivă” 
(Schiau Nicolae) 

 
Punctul 17 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind alegerea dintre membrii 

Consiliului Local al Municipiului Hunedoara a unui preşedinte de şedinŃă pentru perioada 
01.12.2008 – 30.01.2009. 

Hotărârea nr.247/2008 se aprob ă cu 18 voturi „pentru”  
 

 
 
 

                                        SECRETAR, 
Aurel RaŃă-Bugnariu 

 

 

 

 

 
 


